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ACTA PLE NÚM. 6/04 
 
 
SESSIÓ CELEBRADA PER L'AJUNTAMENT EL DIA 25 
D’ABRIL DE  2004 
 
 
 
CARÀCTER DE LA SESSIÓ: EXTRAORDINÀRIA I URGENT 
CONVOCATÒRIA: 1ª 
DATA: 25 D’ABRIL DE 2004 
 
 
 A la ciutat de Cornellà de Llobregat, quan són les onze hores del dia  
vint-i-cinc d’abril de dos mil quatre, es reuneixen a la sala de sessions 
d'aquest Ajuntament, prèvia convocatòria realitzada a l’efecte en els termes 
legalment establerts, els membres integrants de l'Ajuntament Ple que a 
continuació es relacionen, en sessió pública extraordinària i urgent, en 
primera convocatòria, sota la Presidència del senyor Alcalde Accidental, i 
assistits per mi, la Secretària General. 
 
 
 
ASSISTENTS 
 
 
Alcalde Accidental 
 
Sr.    Antonio Martínez Flor 
 
 
Tinents/a d'Alcalde 
 
Sr. Vicenç Badenes i Teixidó 
Sr. Antonio Balmón Arévalo 
Sr. José Luis Morlanes Galindo 
Sra. Carmen Romero López 
Sr. Ramon Salabert Parramon 
 
 
Regidors/es 
 
Sra.   Maria Pilar Albiol Gilabert   
Sr. Nèstor Artís i Villena 
Sr.    Manuel Jesús Casado Ruiz 
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Sra. Susana Cordero Rojas  
Sra.   Elisa Corral Lozano 
Sra.   María José Díaz Algarín 
Sra. María  Isabel Espinosa Fernández 
Sr. Sergi Fernández Mesa 
Sra.   Rocio García Pérez 
Sra.   Rosa Eva Granadal Gálvez 
Sr. Miguel López Sánchez 
Sr. Perfecto Madrid Olmos 
Sra. Aurora Mendo Sánchez 
Sr. Francesc Molina Núñez 
Sra.   María José Mont Rieiro 
Sra.   Enriqueta Pardo Lanuza 
Sra. Glòria Récio Díaz 
Sr. Joan Tardà i Coma 
 
 
Secretària General 
 
Sra. Carmen Alonso Higuera 
 
 
Interventor General: 
 
Sr.  Joan R. Sagalés Guillamón 
 
 
Excusa assistència 
 
Sr. Juan Antonio García Díaz 
 
 
 Per l'Alcaldia-Presidència es declara oberta la sessió, i es passa a 
despatxar l’assumpte que figuren a l'ordre del dia i que són els següents: 
 
 

ORDRE DEL DIA  
  
 
 Primer.-  Aprovació de la urgència de la sessió: 
   
 
 En primer lloc pren la paraula l’Alcalde Accidental,  senyor Antonio 
Martínez Flor, per explicar les raons de la urgència d’aquesta convocatòria, 
que en aquest cas és per  procedir a la presa de possessió del càrrec d’una 
nova Regidora i del nomenament de nou Alcalde, com a conseqüència de la 
renúncia a la seva condició de Regidor  i d’Alcalde d’aquest Ajuntament, 
efectuada pel senyor José Montilla Aguilera, i de la qual es va prendre 
coneixement en el Ple extraordinari celebrat el passat dia 17 d’abril.  
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 Segon.-  Pressa de possessió del càrrec de Regidora de la 
senyora Rosa Eva  Granadal Gálvez 
 
 Es llegeix la Moció de l’Alcaldia-Presidència, que textualment diu: 
 
 

“Vista la credencial de Regidora expedida per la Junta Electoral de 
Zona a favor de la senyora Rosa Eva Granadal Gálvez, inclosa en la llista del 
Partit dels Socialistes de Catalunya/Progrés Municipal [PSC (PSC-PSOR)- PM], 
en les Eleccions Electoral que varen tenir lloc el dia 13 de juny De 2003. 

 
Atès que en la sessió plenària extraordinària i urgent, que va tenir 

lloc el dia 17 d’abril últim, es va adoptar l’acord de prendre coneixement de la 
renúncia voluntària a la seva condició d’Alcalde i de  Regidor d’aquest 
Ajuntament, efectuada pel senyor José Montilla Aguilera, declarant vacant el 
seu càrrec de Regidor Municipal. 

 
Per tot això, aquesta Alcaldia Accidental, en conformitat amb el que 

disposa l’article 108.6 de la Llei Orgànica del Règim Electoral General, proposa 
al Ple de l’Ajuntament l’adopció dels següents 

 
ACORDS 

 
Primer.- Donar possessió del càrrec de Regidora d’aquest 

Ajuntament, a la senyora Rosa Eva Granadal Gálvez, a la vista de la 
credencial, prèvia prestació, per part de la interessada, del jurament o 
promesa d’aquest, en conformitat amb la fórmula establerta per l’article 1 del 
Reial Decret 707/1979, de 5 d’abril. 

 
                 Segon.- Comunicar aquest acord a la Subdelegació del Govern a 
Barcelona i a la Junta Electoral de Zona, als efectes escaients.” 
 
 
 Tot seguit, la Secretària General, senyora Carmen Alonso Higuera, 
després de comprovar la inexistència de causes d’incompatibilitat, i de deixar 
constància del compliment per part de la senyora Rosa Eva Granadal Gálvez, 
de la seva obligació de formular les declaracions exigides per l’article 75.5 de 
la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases del Règim Local,  
procedeix a la lectura de la fórmula que a continuació s’expressa: 
 
 

"Jureu o prometeu per la vostra consciència i honor complir fidelment 
les obligacions del càrrec de Regidora de l'Ajuntament de Cornellà de 
Llobregat, amb lleialtat al Rei, i respectar i fer respectar la Constitució 
i l'Estatut d'Autonomia de Catalunya?" 
 



 4

 
 Contestant a continuació la Regidora: 
 
 “Si, ho prometo”. 
 
 Seguidament l’Alcalde Accidental, senyor Antonio Martínez Flor li 
dóna la benvinguda. 
 
  
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs  Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Rocio García Pérez,  Rosa Eva Granadal Gálvez,  Perfecto Madrid Olmos, 
Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José 
Luis Morlanes Galindo, Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor/a Joan Tardà i Coma i Maria Pilar Albiol i 
Gilabert. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 
 Tercer.-  Elecció del nou Alcalde: 
 
 En aquest punt intervé l’Alcalde Accidental, senyor Antonio 
Martínez Flor, per assenyalar que tot seguit es procedirà a l’elecció d’Alcalde o 
Alcaldessa de la Ciutat entre els membres de la Corporació que encapçalen 
llurs corresponents llistes i presentin la seva candidatura. 
 
 En aquest sentit, el senyor Martínez Flor demana que per la 
Secretària General es doni lectura a la compareixença que davant d’ella va 
efectuar, renunciant a ser candidat a l’Alcaldia d’aquesta Ciutat, en la seva 
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condició de cap de llista del Partit dels Socialistes de Catalunya/Progrés 
Municipal [PSC (PSC-PSOE)-PM], desprès de la renúncia al ser càrrec de 
Regidor efectuada pel senyor José Montilla Aguilera, de la que va prendre raó 
aquest Ple, en sessió extraordinària i urgent, el passat dia 17 d’abril. 
 
 Per la Secretària General es dóna lectura a la compareixença, que 
és del tenor literal següent: 
 

“C O M P A R E I X E N Ç A 
 

 
En la ciutat de Cornellà de Llobregat, quan són les onze hores del 
dia  19 d’abril de dos mil quatre, compareix davant meu, CARMEN 
ALONSO HIGUERA, Secretària General de l’Ajuntament de Cornellà 
de Llobregat, el Regidor d’aquesta Corporació, senyor ANTONIO 
MARTÍNEZ FLOR, per, a l’empara del que disposa l’article 198 de 
la Llei Orgànica del Règim Electoral General,  fer constar la seva 
renúncia voluntària a ser candidat a Alcalde d’aquest Ajuntament, 
en la seva condició de número u de la llista del Partit dels 
Socialistes de Catalunya/Progrés Municipal [PSC (PSC-PSOE) PM], 
desprès del cessament com Alcalde i Regidor d’aquest Ajuntament, 
a petició pròpia, del senyor José Montilla Aguilera, del que es va 
prendre raó en el Ple celebrat el passat dia 17 d’abril. 
 
 
I perquè consti a efectes  del procediment d’elecció de nou Alcalde 
d’aquesta Ciutat, s’estén la present compareixença en el lloc i data 
assenyalats al començament que, en prova de conformitat firma el 
compareixent, senyor Antonio Martínez Flor, amb mi, que en la meva 
qualitat de fedatària d’aquesta Corporació dono fe, tant de la 
renúncia voluntària continguda en el present escrit, com de 
l’autenticitat de la firma de l’esmentat Regidor. 

 
 
 Seguidament, per l’Alcalde Accidental es requereix a la Secretària 
General per què informi del procediment d’elecció a seguir donant, amb 
aquesta finalitat, la paraula a la senyora Carmen Alonso Higuera, qui explica 
que, d’acord amb el que es preveu a l’article  14 del ROM, l’elecció es realitzarà 
mitjançant el procediment de votació secreta, en la que cada Regidor o 
Regidora, respecte de les candidatures que es presentin, dipositarà el seu vot 
en l’urna destinada a aquesta finalitat, essent elegit Alcalde o Alcaldessa, en 
conformitat amb allò que disposa l’article 196 de la Llei Orgànica 5/1986, de 
19 de juny, del Règim Electoral General, per remissió del seu article 198, el 
candidat o candidata que obtingui la majoria absoluta en la primera votació o, 
en el seu defecte, el candidat o candidata de la llista que hagi obtingut més 
vots en les Eleccions. 
 
 Desprès d’això, i a requeriment de la Presidència, cadascun dels 
Portaveus dels Grups Municipals intervé per presentar, o no les candidatures. 
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 En primer lloc intervé el Portaveu per a aquesta sessió del Partit 
dels Socialistes de Catalunya/Progrés Municipal [PSC (PSC-PSOE)- PM], 
senyor Vicenç Badenes Teixidó, el qual presenta el que fins ara ha estat el 
Portaveu del Grup, senyor Antonio Balmón Arévalo. 
 
 Seguidament intervé, per part del Grup Municipal d’Iniciativa per 
Catalunya Verds/Esquerra Alternativa/Entesa del Progrés Municipal (ICV-EA-
EPM), la senyora M. Carmen Romero López, per manifestar que el seu Grup no 
presenta cap candidat. 
 
 A continuació intervé la Portaveu del Grup Popular, senyora M. 
Isabel Espinosa Fernández, per manifestar que el seu Grup tampoc presenta 
cap candidat a Alcalde. 
 
 Tot seguit intervé el Portaveu del Grup Municipal d’Esquerra 
Republicana de Catalunya/Acord Municipal (ERC-AM), senyor Joan Tardà 
Coma, per dir que el seu Grup no presenta cap candidatura, per considerar 
que es traca d’un relleu i que l’Alcaldia pertoca al Partit dels Socialistes de 
Catalunya. 
 
 Seguidament pel Portaveu del Grup de Convergència i Unió, senyor 
Néstor Artís Villena, per manifestar que tampoc presenten cap candidatura. 
 
 A la vista de tot això, per l’Alcalde Accidental, senyor Martínez Flor, 
es procedeix a proclamar com a candidat a l’Alcaldia, al senyor Antonio 
Balmón Arévalo, del Partit dels Socialistes de Catalunya. 
 
 
CANDIDATS/TES      LLISTA ELECTORAL  
 
Sr. Antonio Balmón Arévalo  Partit dels Socialistes de 

Catalunya/Progrés Municipal [PSC 
(PSC-PSOE)-PM] 

 
 
 Seguidament es procedeix a realitzar la votació i pels Regidors i 
Regidores es diposita el seu vot a l’urna destinada a l’efecte. Una vegada 
efectuada la votació es procedeix a realitzar l’escrutini, el resultat del qual, que 
és anunciat per la Presidència, és el següent: 
 
 
CANDIDATS/TES      VOTS OBTINGUTS  
 
Sr. Antonio Balmón Arévalo      18 
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Vots emesos:   24 
 
Vots en blanc:    5 
 
Vots nuls: 1 
 
Abstencions: 0 
 
 
 Realitzat l’escrutini, i havent obtingut el Regidor senyor Antonio 
Balmón Arévalo la majoria absoluta de vots en la primera votació, és 
proclamat Alcalde, motiu pel qual l’Alcalde Accidental li pregunta si accepta el 
càrrec d’Alcalde de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat, contestant 
afirmativament el candidat proclamat. 
 
 A continuació, i prèvia acceptació del càrrec d’Alcalde per part del 
senyor Antonio Balmón Arévalo, l’Alcalde Accidental, senyor Antonio Martínez 
Flor, sol·licita que per la senyora Secretària General es procedeixi a la lectura 
de la fórmula d’acatament a la Constitució legalment establerta, el text literal 
de la qual és el següent: 
 
 

 "Jureu o prometeu per la vostra consciència i honor complir 
fidelment les obligacions del càrrec d’Alcalde de l'Ajuntament de Cornellà 
de LLobregat, amb lleialtat al Rei, i respectar i fer respectar la 
Constitució i l'Estatut d'Autonomia de Catalunya?" 
 
 
 A continuació l’Alcalde electe, senyor Antonio Balmón Arévalo, emet 
la seva promesa de respecte a la Constitució i a l’Estatut d’Autonomia de 
Catalunya, mitjançant la manifestació següent: 
 

“Si, ho prometo” 
 

 
 Desprès d’això, l’Alcalde Accidental, senyor Antonio Martínez Flor, 
convida al senyor Alcalde a ocupar la Presidència, lliurant-li el bastó de 
comandament de la Ciutat, moment a comptar del qual abandona la 
Presidència de la sessió, que a partir d’aquest moment és assumida pel nou 
Alcalde, senyor Antonio Balmón Arévalo, incorporant-se el senyor Martínez 
Flor al seu escó.  
 
 Acte seguit pren la paraula el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, qui desprès d’agrair la presència a tots els presents, i, d’acord amb el 
protocol establert per a la sessió, la cedeix als portaveus dels diferents Grups 
polítics municipals, amb la finalitat de fer, si així ho desitgen, una explicació 
del seu vot. 
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 En primer lloc pren la paraula el representant del Grup Municipal 
de Convergència i Unió, senyor Néstor Artís Villena, per manifestar el següent: 
 
 “Senyor Alcalde, regidors i regidores, senyors i senyores, amics tots: 
 

 Cornellà,  o Cornellà  de Llobregat, per dir-ho amb tota propietat, 
com he remarcat en alguna altra ocasió,  és una ciutat que ha esdevingut 
ciutat de moda per mèrits propis. 

 
 Sense retrocedir massa en el temps ens vindrà a la memòria que la 

ciutat fou motiu de l’emissió a TV3 d’una docusèrie en episodis setmanals de 
la qual n’eren protagonistes els veïns de Cornellà;  que a la ciutat s’havia 
guanyat espai físic per convertir-lo en zona de lleure amb el cobriment de 250 
metres de vies de RENFE al barri de Lindavista;  que el Reial Club Esportiu 
Espanyol havia pres la decisió d’edificar el seu nou estadi en terrenys  
cornellanencs,  això sense oblidar la promoció indirecta de Cornellà de 
Llobregat que fan els germans Muñoz Estopa amb llurs interpretacions 
musicals, o la inauguració del Word Trade Center al Barri Almeda,  o l’afer 
okupa de l’anomenat Ateneu de Korneyà, o el Trambaix i el seu intercanviador 
per sota les vies de RENFE,  etc. , etc...  

 
 I és que, quan una ciutat esdevé notícia remarcable és perquè 
acostumen a confluir-hi factors ben diversos, als quals l’ajuntament no hi és 
mai aliè. Tant des de l’equip de govern com des de l’oposició. 

 
 Últimament,  els esdeveniments polítics al més alt nivell, han tornat 

a posar la nostra ciutat en el punt de mira dels mitjans d’informació, 
concretament per la persona de José Montilla, ja ex-alcalde de Cornellà de 
Llobregat, que va ser cridat a Madrid per a exercir les funcions de ministre 
d’Indústria, Comerç, Turisme, Noves Tecnologies i Energia en el nou govern 
d’Espanya presidit per José Luis Rodríguez Zapatero, que inicia el seu mandat 
sota unes esperançadores expectatives d’obertura. 

 
 No és ara el moment de rememorar els emotius detalls del Ple que es 
va viure en aquest saló el dissabte passat, malgrat que no se’ns esborraran 
fàcilment de la memòria, però si que cal dir que l’acte d’avui n’és pràcticament 
la continuació. 
 
 El senyor Montilla era conscient que la seva dimissió com alcalde 
podria donar peu a l’aparició d’un nou enfocament de la política municipal, 
sense distanciar-la – òbviament - del programa electoral amb el qual el PSC 
governa la ciutat. 
 
 I per aquest nou enfocament el PSC ha elegit com a nou alcalde la 
persona de l’Antonio Balmón, fins ara tinent d’alcalde de Presidència, Interior i 
Comerç, un home que ha treballat amb tota consciència al costat de l’alcalde 
dimissionari.  
 
 La continuïtat, doncs, hi és assegurada. 
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 CiU és, evidentment, un partit de centre. 
 
 Però, des d’aquesta formació política i pel que fa a la política 
municipal, acostumem a avaluar les persones més per les tasques que han 
desenvolupat que no pas pel seu color polític. 
 
  A ningú ha d’estranyar, doncs, que considerem que en Balmón,  - i 
perdona aquesta franquesa – és un cornellanenc convençut, no tant sols 
perquè sigui veí de Cornellà de Llobregat des de l’any 1962 - que també - si no 
pel fet que coneixem la seva trajectòria en les diverses tasques que, com a 
regidor, ha desenvolupat a l’Ajuntament des de l’any 1987. 
 
 Sabem que és un home capaç, sincer - a vegades, potser 
excessivament i tot – tenaç,  un home de paraula, que no s’arruga i dóna la 
cara quan convé, i que ara afronta el repte,  no de fer oblidar l’alcalde Montilla  
i si el de saber-se guanyar la voluntat dels  ciutadans i ciutadanes amb  l’ 
exercici de la personalitat  Balmón  i no, perquè sigui el continuador del 
mandat de l’alcalde Montilla. 
 
 Senyor Balmón, confiem que la seva trajectòria com alcalde de 
Cornellà de Llobregat serà políticament d’obertura i que la mantindrà així fins 
al final del que resta de legislatura, i que ho farà aplicant l’ús dels trets 
personals que acabo d’esmentar.  
 
 D’acord amb el que acabo d’exposar, el vot de Convergència i Unió 
ha sigut afirmatiu al  nomenament d’Antonio Balmón com a  nou alcalde de 
Cornellà de Llobregat. 
 

    Si així és, compti amb la cooperació de Convergència i Unió.” 
 
 

 Seguidament pren la paraula el  Portaveu del Grup Municipal 
d’Esquerra Republicana de Catalunya/Acord Municipal, senyor Joan Tardà 
Coma, per manifestar el següent: 
 
 “Només dues paraules per fer avinent que nosaltres no hem votat a 
favor, ens hem abstingut, ja que considerem que legítimament  l’Alcaldia 
correspon al Grup dels Socialistes de Catalunya per ser, no solament la força 
política que va assolir la majoria actual de la ciutadania de Cornellà de 
Llobregat, sinó que a més va rebre els suports suficients, amb escreix, en el 
plenari municipal, aleshores, Esquerra Republicana va presentar un candidat, 
que només va aconseguir dos vots, de manera que entenem que és una 
transmissió de responsabilitats en haver dimitit l’anterior Alcalde, i es per això 
que ens hem abstingut per tal de visualitzar la nostra oposició política al 
govern municipal. 
 
 Pel que fa a qüestions personals, felicitar a l’Antonio Balmón, crec 
que és un gran orgull, suposo, ser Alcalde de la ciutat on un és ciutadà, 
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encara que no volem amagar que hem tingut grans diferències polítiques, que 
hem mantingut una actitud crítica, ens hem barallat una mica, potser massa i 
tot, la qual cosa no significa que la nostra felicitació no sigui absolutament 
sincera, seguirem sent persones, no solament educades sinó que tinguem una 
relació personal, fins i tot entranyable malgrat no ho sembli, però políticament 
ens mantenim en els nostres criteris, que tenen com a objectiu comú el 
millorar la ciutat i millorar les condicions de vida dels ciutadans i ciutadanes 
de Cornellà. Per molts anys Antoni Balmón” 

 
 

 Tot seguit intervé la  Portaveu del Grup Municipal del Partit Popular, 
senyora M. Isabel Espinosa Fernández, per expressar el següent: 
 
 
 “Siguin les nostres primeres paraules per felicitar al nou Alcalde, 
senyor Antonio Balmón Arévalo. 
 
 Per segona vegada dintre del mateix mandat, aquest Consistori 
efectua votacions per elegir Alcalde. La primera es va votar a algú que, 
prèviament, encapçalava les llistes del Partit dels Socialistes de Catalunya com 
a candidat a l’Alcaldia i, per tant, varen ser primer els ciutadans i ciutadanes 
els que el varen confirmar com a Alcalde d’aquesta Ciutat mitjançant el vot, 
per la qual cosa hem d’assenyalar que avui la situació no és la mateixa. 
 
 Malgrat això, el Grup del Partit Popular ha mantingut el mateix vot 
d’abstenció donat el seu dia al senyor Montilla i, a més, seguirem mantenint el 
mateix compromís d’oposició seriosa i responsable, amb un comportament 
suficientment demostrat de col·laboració i lleialtat en tot allò que pugui 
significar progrés i millora per a la nostra Ciutat. 
 
 Una ciutat, on puguem viure tots i totes amb garanties de benestar, 
respecte a la pluralitat i en seguretat. És evident que per que això es 
converteixi en una realitat, s’ha de comptar amb la col·laboració i participació 
de tota la ciutadania. 
 
 En el nostre anterior discurs d’investidura del primer Alcalde, vàrem 
dir que apostàvem per un govern municipal, compromès amb el dia a dia dels 
seus ciutadans i ciutadanes, amb els seus problemes, les seves il·lusions i 
projectes, i que l’única forma d’aconseguir-ho era amb treball, diàleg i 
participació constant de la ciutadania i de totes les forces polítiques que la 
representen en aquest Consistori. 
 
 Aquesta voluntat la seguim mantenint avui viva, malgrat el 
comportament prepotent mantingut per aquest govern que es proclama, fins la 
indigestió, progressista i dialogant. 
 
 Hem de dir que a aquestes alçades de mandat, i encara quan ha 
donat recolzament a totes i cadascuna de les seves propostes considerades per 
nosaltres beneficioses per a la Ciutat, cap de les iniciatives efectuades per 
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aquest Grup ha comptat amb el seu vot favorable, comprovant després amb 
veritable sorpresa i profunda decepció, com passat un temps prudencial, amb 
una total manca d’ètica, algunes d’aquestes propostes les tornen a presentar i 
les venen com a idees seves. 
 
 Tenim, senyor Balmón, moltes reclamacions i queixes, necessitaria 
molts fulls per concretar-les. Queixes que, sistemàticament hem vingut 
denunciant i que probablement ens veurem obligats a seguir fent. 
 
 Avui portem a terme un canvi d’Alcalde. No sabem si això comporta, 
a més, un canvi de talant i si aquesta beatífica i humil  figura que tenim ara 
de President del Govern d’Espanya, tindrà suficient influència per a contagiar-
los el seu nou aire de consens, talant i diàleg dels que sembla estar ungit ara 
permanentment. 
 
 Desitgem de cor que aquesta nova etapa sigui realment dialogant, on 
la participació ciutadana i el consens amb l’oposició serveixi per acabar d’una 
vegada amb els nombrosos problemes sense resoldre que té Cornellà i la seva 
ciutadania. Esperem que no sigui, com sempre, una pantomima de cara a la 
galeria i en pro dels passats, presents i futurs pactes que han fet i que, sense 
cap mena de dubte hauran de tornar a fer per poder governar, tant a 
Catalunya com a Espanya.  
 
 Senyor Alcalde, el grup que representa al Partit Popular en aquest 
Ajuntament des de l’oposició en la que ens han situat els votants i de la qual 
solament ells ens trauran, li ofereix col·laboració en la més estricta lleialtat, 
però no ha d’oblidar que encara que estem sols en la tasca de fer oposició, la 
continuarem fent amb la mateixa fermesa i sense que ens flaquegi l’ànim, no 
ens tenen atrapats cap tipus de lligams ni complexos, fiscalitzarem i 
controlarem per desprès denunciar públicament totes i cadascuna de les 
actuacions incorrectes del seu govern. Som conscients que l’etapa que ens 
espera per recórrer és d’alta muntanya, però tenim la convicció que assolirem 
el cim perquè anem lleugers d’equipatge. 
 
 Tinc la certesa senyor Balmón, que a aquestes alçades vostè coneix 
a la perfecció quina és la nostra mesura de resistència al ring, per la qual cosa 
deixo en les seves mans la possibilitat de comptar amb una oposició 
constructiva, o de seguir com fins ara, ignorant-la.  És a vostè a qui li toca 
governar i també la responsabilitat de decidir si serà un Alcalde de tots els 
ciutadans i ciutadanes o ser solament una part d’ells. Gràcies.” 
 
  
 A continuació pren la paraula la  Cap de llista del Grup Municipal 
d’ICV-EA-EPM, senyora M. Carmen Romero López, que literalment diu el 
següent: 
 
 “Bon dia,  benvolguts Alcalde, autoritats, companys i companyes, 
amics i amigues.  
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 Des de maig de 2003 fins al proper juny  de 2004 , la ciutadania de 
Cornellà haurà participat  en un llarg i divers procés electoral que ha donat 
com a resultat la fi dels governs de centredreta, tant a Catalunya com a l’estat 
Espanyol. 
 
 L’escenari que s’obre avui davant nostre està dominat, amb més o 
menys força, per l’esquerra: el tripartit, govern catalanista i d’esquerres,  a 
Catalunya i un nou govern socialista amb clar tarannà dialogant a Espanya. 
Sembla que, en aquest llarg procés electoral, els electors i electores han fet 
l’aposta per no afavorir amb majories absolutes cap partit , obligant així a 
forçar el diàleg polític, i a cercar fórmules d’aliances i de pluralitat. 
  
  Per a la nostra coalició ICV-EUiA  és, sense cap mena de dubtes, un 
escenari esperançador, molt més engrescador i il·lusionant que el de l’etapa 
anterior, perquè creiem que propiciarà la realització de polítiques clarament 
progressistes i d’esquerres a tots els nivells. 
 
 A Cornellà, els resultats electorals del 26 de maig de 2003, van 
portar a l’alcaldia  el cap de llista del PSC José Montilla i, avui, de retruc de 
les darreres eleccions generals pel seu nomenament  com a ministre, ens 
trobem, per primer cop en la història democràtica de la nostra ciutat, que s’ha 
de celebrar aquest Ple per tal de fer el pertinent recanvi, portant per primera 
vegada a l’alcaldia de la ciutat un regidor electe  que no s’havia presentat com 
a cap de llista de la seva formació.  
 
 Això és només un canvi circumstancial, menor; el veritable canvi, el 
de gran calat  transformador,  esperem que es produirà a partir d’ara. Ens 
estem referint no als canvis o trasllats de competències dintre de  l’equip de 
govern, sinó, i sobretot, a les noves formes de governar, a obrir el veritable 
diàleg i la  participació no només a la resta de grups polítics que conformen el 
Consistori, sinó també, i fonamentalment, a la ciutadania, a les persones que 
viuen i treballen a Cornellà, estiguin o no organitzades dintre del moviment 
associatiu, ja siguin  amigues i properes o reivindicatives i crítiques, o sigui el 
que denominem societat civil, els homes i les dones del carrer, els ciutadans i 
les ciutadanes de Cornellà  
      
 ICV-EUiA dèiem, en el discurs inicial de la legislatura actual, ara fa 
menys d’un any, que la nostra formació cercaria  la complicitat amb els grups 
polítics d’esquerres en la lluita contra la marginació i la pobresa i a favor de la 
justícia i el benestar social de les persones de Cornellà. Fruit d’aquest 
compromís, vam signat amb el PSC l’Acord de Progrés per Cornellà , 2003-
2007, en què ens hauria agradat de totes totes que també s’hagués incorporat 
el grup d’ERC, implicant-se en l’acció directa de govern i abandonant 
l’oposició, des del nostre punt de vista poc justificada després de les eleccions 
municipals i encara menys en la situació de la Generalitat actual. 
 
 Compartint els grans objectius de ciutat  amb el PSC  i , des del 
convenciment ideològic, des  de l’honestedat i l’eficàcia, des dels valors i la 
defensa de la democràcia participativa , ICV-EUiA portem les àrees de Medi 
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Ambient i Sostenibilitat i Salut Pública, Consum i Benestar Social. Totalment 
lleials als acords subscrits, hem treballat de ferm per continuar aprofundint 
en l’articulació de la ciutat com a factor determinant per potenciar i integrar 
les diferents realitats socials, econòmiques i territorials; ens hem compromès 
en la millora del medi ambient de la ciutat i de la qualitat de vida; a 
incrementar els factors d’atracció d’activitat econòmica i la creació de llocs de 
treball; a lluitar per la millora de l’actual marc competencial i de finançament, 
que considerem del tot insuficient; i, en definitiva, hem actuat per evitar 
l’aparició de fractures socials i afavorir l’equitat i la justícia social per a totes 
les persones de Cornellà. I ho hem fet amb formes i maneres de proximitat i 
diàleg.  
 
 Durant aquests 25 anys d’ajuntaments democràtics, la fesomia de la 
nostra ciutat ha canviat considerablement. Hem passat de ser una ciutat 
suburbi i supeditada a la gran urbs, a ser una ciutat moderna i acollidora. La 
Fira, l’Auditori, els grans centres comercials,  el World Trade Centre, el parc 
esportiu del Llobregat, els nous habitatges, el Trambaix, són algunes mostres 
d’aquest gran canvi extern del paisatge urbà.  
 
 Però, en la nova etapa que encetem avui, cal invertir i no escatimar 
esforços per transformar per dins l’Administració local i l’atenció a les 
persones i a la seva qualitat de vida. Ara és el moment idoni per abordar temes 
que resten aparcats per diversos motius. Ara cal afrontar els canvis en el 
ROM, l’aplicació de la partida participativa del pressupost anual, l’assignació 
d’usos de Suris, l’ubicació d’una nova biblioteca, l’empenta definitiva al Pla 
d’Acció Ambiental i a les accions que se’n deriven, com poden ser l’agricultura 
periurbana, la nova cultura de l’aigua, la recollida de residus... Cal l’actuació 
adreçada a l’atenció d’una nova ciutadania a Cornellà, a un pla ampli 
d’habitatges socials lligat a polítiques socials i de joventut, a l’augment dels 
pressupostos d’atenció a les persones; en definitiva , a la creació d’un Pla 
d’Acció Municipal que ens orienti en els propers tres anys a afrontar amb 
valentia, major participació i millor transparència als reptes del Cornellà del 
segle XXI.     
 
 El nou alcalde, Antonio Balmón, que acaba de sortir elegit per la 
majoria dels que són aquí, entre d’altres amb els vots  del nostre grup 
municipal,  i que serà el tercer alcalde de la democràcia,   aporta, a més d’una 
llarga experiència de govern , un coneixement intrínsec de la ciutat. Cornellà 
l’ha vist créixer, l’ ha vist lluitar en antics temps per les llibertats socials, l’ha 
ensenyat a fer-se gran i ara,  Cornellà l’ensenyarà a ser batlle:  administrador 
i representant dels interessos dels altres. 
 
 O sigui: ha de ser, tot preservant  el seu tarannà ( com diu en una 
entrevista), però des de la seva nova responsabilitat, l’alcalde o batlle de 
tothom, dels que l’han votat i dels que no. S’ha de guanyar el respecte i 
l’autoritat en el Consistori, ha de ser l’àrbitre dels possibles conflictes interns 
i, des dels seus coneixements dels problemes de la ciutat, ha de ser capaç de 
garantir la relació directa amb els ciutadans i ciutadanes per resoldre’ls –els. 
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 Si ho fas d’aquesta manera, Antonio, partint de l’estima compartida  
per la nostra ciutat de Cornellà, posant per davant d’altres interessos  els 
propis de la ciutadania, des del respecte i el consens polític, trobaràs la 
corresponsabilitat total en les accions de govern en el grup d’ICV i EUiA, tot 
lluitant conjuntament per no permetre cap injustícia, ja que això significaria 
obrir el camí a totes les que les poden seguir, i si per qualsevol circumstància 
els temps canviessin, deixaríem el nostre “ligero equipaje”, convençuts que 
desprendre’s d’una realitat no és res, l’heroic és desprendre’s d’un somni, i 
nosaltres no volem ser herois, no volem perdre els  nostres somnis.  
 
 Felicitats, alcalde Balmón “                                                  
 
 
 Acte seguit, el senyor Balmón dóna la paraula al  Portaveu per a 
aquesta sessió del Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyor Vicenç 
Badenes Teixidó el qual s’expressa en els termes següents: 
 
 “Gràcies Alcalde, 
 
 Benvolgudes companyes i companys regidors, ciutadanes i 
ciutadans, amigues i amics, en primer lloc permeteu-me que no us amagui 
l’emoció personal i la del conjunt del grup municipal socialista de l’Ajuntament 
en aquests moments. 
 
 Uns moments importants, que han esdevingut, tots ho sabem, de la 
necessitat d’assumir noves i importants responsabilitats al govern d’Espanya 
per part del que ha estat un magnífic Alcalde d’aquesta ciutat durant els 
darrers 19 anys, el nostre company i amic José Montilla. 
 
 Emoció també pels nous reptes i les renovades il·lusions per 
Cornellà. Una ciutat densa i complexa, però també vital, apassionada i sovint 
transgressora, que sempre ha sabut estar al capdavant de les innovacions en 
l’àmbit del pensament i de l’acció social i política.   
 
 Emoció perquè pels socialistes de Cornellà, i si m’ho permeteu, 
també per a tota la ciutat, comença una nova etapa. Un nou trajecte, 
conseqüència del camí fet fins ara, evidentment, però, nou. 
 
 Coneixeu prou bé quin ha estat i quin és el talant dels socialistes de 
Cornellà. Vam fer de Cornellà, del seu futur, de la seva dignitat com a ciutat, 
de la seva projecció com a espai humà, de la millora de les condicions de vida, 
fa ja molts anys, el nostre objectiu fonamental, la nostra raó de ser com a 
col·lectiu.  
 
 A aquest objectiu hem dedicat els millors esforços, molts anys de 
treball i a la millor gent. Homes i dones que treballen des del partit, des del 
moviment associatiu, des de l’àmbit cultural, des dels móns del treball i de 
l’educació, des de les diferents administracions. 
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 La nostra pràctica política té les seves arrels en una idea de progrés 
per Cornellà i pel nostre país, impregnada dels valors de la Catalunya popular, 
del catalanisme progressista i d’esquerres, que històricament a Cornellà també 
han compartit els lliberals i demòcrates, els republicans i federalistes. 
 
 Permeteu-nos que us diguem, ara i aquí, en aquest moment 
important i emotius per a tots nosaltres, que els socialistes de Cornellà ens 
sentim amb orgull protagonistes d’aquesta llarga experiència democràtica que 
es va iniciar ara fa 25 anys, amb els ajuntaments democràtics. 
 
 Creiem, amb tota sinceritat, que la importància i transcendència 
d’aquests institucions, per a la millora de les condicions de vida i treball de la 
gent dels nostres pobles i ciutats, ha sigut, és i serà fonamental.  
 
 Amb tot però, han estat les complicitats i la capacitat de trobar 
acords amb el conjunt de ciutadans i ciutadanes i dels seus col·lectius socials, 
econòmics i polítics, la clau que ens ha permès obrir un present i un futur 
carregats d’esperança i il·lusió per Cornellà. Cal i volem que continuï essent 
així. 
 
 Avui per a molts de nosaltres, comença un nou futur. Tots coneixeu 
prou bé què en pensem els socialistes de Cornellà. Coneixeu molts dels 
nostres projectes i aviat en coneixereu de nous. 
 
 Perquè volem continuar  ampliant les bases econòmiques, volem 
millorar i continuar dignificant els espais, els carrers i les places on passa la 
vida la gent de Cornellà.  
 
 Fer una ciutat acollidora, on l’educació i la cultura esdevinguin l’eix 
vertebrador, una ciutat solidària, amb capacitat per integrar i fer de la 
diversitat un valor de progrés. Volem més i millors oportunitats de treball, 
millors escoles, fer més sòlides i grans les entitats i associacions, més atenció 
per la gent gran, que tinguin a Cornellà un espai amable que respongui a les 
seves necessitats.  
 
 Volem que la gent jove s’engresqui i com diu l’himne del nostre 
festival de Pallassos, tinguin nassos i ho capgirin tot, o gairebé tot. 
 
 Ens proposem fer d’aquests espai humà un referent de la societat de 
coneixement, per tal que mai torni a passar que la gent amb menys recursos 
esdevingui lluny de les oportunitats del progrés personal i col·lectiu. 
 
 I per a tot això, els socialistes de Cornellà, us hem tornar a proposar 
el millor del nostre patrimoni i del nostre present. El millor per liderar aquest 
projecte de ciutat que be de lluny, i com diu la dita, vol anar molt més lluny 
encara. 
 
 Totes i tots el coneixeu prou bé la persona que acabem d’anomenar 
per a presidir aquest consistori. Ha estat al front del nostre grup municipal els 
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darrers anys. Coneix com ningú aquesta casa, les seves febleses i les seves 
oportunitats... I el que és important: els seus tresors, humans i materials, que 
n’hi ha i molts, com tots sabem. I, com no podria ser d’altre manera, té 
Cornellà, des de fa molts anys, al cap i al cor.  
 
 I finalment, si m’ho permeteu, vull dir-vos que l’Antoni Balmón té la 
passió política, el seny, el rigor intel·lectual i l’honestedat del compromís 
personal necessaris per ser el nostre Alcalde, i per ser la millor garantia per fer 
de Cornellà la ciutat que totes i tots volem: la ciutat de la gent! 
 
 Alcalde, ara fa sis dies volies que l’ avui ministre Montilla recordes 
sempre les paraules de l’Albert Camus, que l’amistat és la ciència dels homes 
lliures.  Permetem ara que jo et demani avui que tampoc tu no oblidis mai allò 
que ens repetia a la canalla del barri, una vegada i altre, l’avi Costa, un home 
honest i vell lluitador del Pedró: El millor govern és el que fa lliures als homes. 
 
 Alcalde, demà comencem un nou futur, necessitem que no deixis 
mai de ser aquell jove de Sant Ildefons, que, juntament amb altres companyes 
i companys, amb molt de coratge, van jugar-s’ho gairebé tot per cercar noves 
oportunitats per aquesta ciutat.  
 
 Molt bona feina i el millor per Cornellà.”   
 
 
 Finalment pren la paraula l’Alcalde, senyor Antonio Balmón Arévalo, 
qui realitza el parlament següent: 
 
 
 “Bon dia, regidores i regidors, amic José Montilla Ministre, 
alcaldesses i alcaldes, Honorable Conseller, diputada i diputat del Parlament 
de Catalunya, senyors President de la Diputació i Vice-president primer, 
senyor President de l’Entitat del Medi Ambient, senyor Vice-president executiu 
de la Mancomunitat de Municipis de l’Àrea Metropolitana, Secretaria General 
de CCOO i Secretari General de l’UGT del Baix Llobregat, amic José Zaragoza,  
senyores i senyors, amics i amigues. 
 
 Permeteu-me que les meves primeres paraules, siguin d’agraïment 
als grups municipals que m’han donat suport. A les meves  companyes i 
companys del grup municipal del Partit dels Socialistes de Catalunya, a les 
regidores i regidor d’IC-EUiA, i als regidors de Convergència i Unió. 
 
 També vull agrair el suport inestimable de les companyes i 
companys de l’Agrupació de Cornellà del PSC, i a tots aquells ciutadans i 
ciutadanes que en aquests dies m’han mostrat el seu suport i m’han transmès 
la seva confiança. 
 
 Moltes gràcies a tots vosaltres que en aquest diumenge primaveral, 
heu decidit fer-nos companyia en un moment tant important per la nostra 
ciutat. 
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 Tots tenim present que les circumstancies d’aquest canvi son 
excepcionals. El procés que hem viscut i avui culmina, s’ha desenvolupat amb 
la normalitat habitual entre les democràcies consolidades i les ciutadanies 
madures.  
 
 Per aquest motiu, aquest ampli suport, procedent dels grups 
municipals esmentats, dels meus companys i companyes, i de molts ciutadans 
i ciutadanes, representa per tots una primera afirmació de la voluntat de 
consens, amb la qual encetem aquesta nova etapa.  
 
 
 Dedicaré il·lusió, capacitat, i forces,  per correspondre amb la 
mateixa dignitat, a la vostra confiança. 
 
 El meu ànim personal, avui, està farcit de molts sentiments i també 
de reconeixements. 
 
 En el ple del dissabte passat, les paraules emocionades van rodar 
per la nostra pell, i van prendre vida, en agrair el treball fet per l’anterior 
Alcalde José Montilla, home que va dirigir la transformació més profunda e 
intensa que ha viscut aquesta ciutat, situant-la sense complexos a l’exterior, i 
fent del capital de la nostra memòria històrica el millor servei col·lectiu i 
individual per recuperar la nostra identitat com a ciutat. 
 
 També vull recordar a Frederic Prieto primer Alcalde democràtic que 
va dirigir el període més complicat a l’inici de la democràcia, en el qual la 
ciutat començava el camí de la seva redefinició. 
 
 Un altre dels sentiments que embarga el meu ànim, està 
directament relacionat amb el vostre encàrrec. Espero, modestament, aportar 
a aquest edifici col·lectiu, noves il·lusions formades en la creació i la innovació.  
 
 Ser l’Alcalde de la meva ciutat significa per mi coherència, rigor i 
convenciment, per transformar les ambicions individuals i col·lectives en 
progrés i benestar.  
 
 Arrancar, dicen que es lo más difícil. Mis padres llegaron a esta 
ciudad procedentes de Córdoba, igual que muchos otros expulsados por la 
miseria y buscando espacios dónde  construir una nueva vida. 
 
 Les recibió una ciudad que a veces se iluminaba con las fuerzas y 
los sueños de los llegados de otras tierras, como ellos, o la de los nacidos aquí, 
y que a veces se ocultaba, la mayoría, no por la vejez de la ciudad, sino por las 
heridas viciadas de la especulación,  que rasgaban sin contemplación los 
entornos de las casas que habitábamos. Nada se respetaba.  
 
 
 Fueron años difíciles, dónde las voces se crecieron, y la solidez de su 
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gente, con tenacidad y vitalidad, fueron desvaneciendo aquellos desastres. 
 
 Fruto de este compromiso, las tradiciones de antaño se abrieron 
acogedoras para convivir y crecer con las nuevas identidades. Fue en esa 
realidad oculta y confusa dónde germinaron mis primeras inquietudes y  
compromisos sociales. 
 
 En aquellos momentos de debilidad de la industria, de precariedad 
en los servicios, y de carencia de equipamientos, participé como uno más en la 
exigencia de bienestar y libertad. 
 
 Con el tiempo, las voces se hicieron más fuertes, más claras, 
forjaron un imparable mar de esperanzas y reivindicaciones, que determinaron 
un nuevo futuro. Con ellas conseguimos decirle al poder irracional, que el 
tiempo no se nos había agotado. 
 
 Muchos de los que estamos aquí, sabéis de que hablo,  supimos 
emerger con ilusión de aquella época de inmundicia política y social. 
 
 Esa es nuestra dignidad. 
 
 Y fruto de aquel empuje, de miles de aquellos principios, 
provenientes de fuera o de dentro, hoy Cornellà como escribía hace unos días, 
una persona comprometida con nuestra historia “tiene el peso especifico que 
nunca tuvo en el pasado y que no se le había reconocido cuándo consiguió 
tenerlo”. 
 
 Cornellà ha aconseguit amb l’esforç de tothom, tenir una forta 
personalitat, és una ciutat real. És la ciutat que ha cridat per ser escoltada, 
però també la que ha sabut superar els entrebancs que se’ns presentaven al 
nostre camí. 
 
 Tenim una ciutat enormement millorada, que ha viscut un període 
molt especial, i que ha adaptat les seves pautes de comportament a aquesta 
situació.  
 
 Som conscients del moment excel·lent en el que vivim. 
 
 Ara tenim per davant un projecte col·lectiu.  Cornellà aspira i té 
l’estímul per ser una ciutat més emprenedora, innovadora i competitiva. 
 
 En aquest punt es important retenir dues idees. 
 
 Hi ha un disseny de ciutat, amb qualitat de vida i qualitat de 
serveis, es la Cornellà del segle XXI, i per altre banda comptem amb grans 
projectes de futur que la faran possible. 
 
 
 La nostra ciutat s’ha de construir sobre una base sòlida, amb una 
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economia diversificada, potent, que genera llocs de treball. Damunt aquesta 
base, una societat madura pot créixer amb més cohesió, amb menys 
diferències, amb la capacitat d’obtenir aquells equipaments que necessita. 
 
 Hem apostat per una ciutat equilibrada econòmicament, 
desenvolupada, que tant ha potenciat el comerç local a través del Consorci, 
com ha creat ocupació gràcies al consens social del Pacte Local per l’Ocupació, 
com també ha aconseguit captar inversions com el World Trade Center o la 
futura zona lúdica i esportiva de l’Espanyol. 
 
 Aquestes són actuacions que apunten la gran transformació que ha 
de viure la façana sud de la ciutat. Una ciutat que ha millorat la seva cohesió 
urbana, i en la què seguirem adequant el territori a les persones. Com farem, 
pròximament, ampliant el pont de la Renfe sobre la carretera d’Esplugues amb 
la construcció d’un viaducte. 
 
 És imprescindible que aquesta ciutat estigui equilibrada amb el seu 
entorn. Per això cal impulsar les accions previstes al Pla d’Acció Ambiental, 
millorar la mobilitat, i potenciar el transport públic. 
 
 Però, finalment, el nostre objectiu són les persones. Per això, sobre 
aquesta base, hem estat i serem capaços de respondre a les diferents 
necessitats socials, en base a la cohesió. 
 
 Més qualitat de vida, per a tots i per a totes. 
 
 Per això apostem per crear equipaments per a la gent gran; seguirem 
aplicant el pla d’escoles bressol per a tots els barris de Cornellà; construirem 
habitatges a preus assequibles, per a les famílies de Cornellà, i per als joves, 
en àrees de creixement com seran els sectors Millars i Destraleta. 
 
 La cohesió social també l’hem d’aconseguir a través de la igualtat de 
gènere. Per això insistirem en potenciar el paper del Consell de la Dona. 
 
 Afavorirem la participació dels joves, aprofundirem en la defensa i la 
difusió de la llengua catalana com hem fet des de la recuperació de la 
democràcia, amb resultats més que satisfactoris. 
 
 Cohesió també és obrir la societat del coneixement a tothom, com 
farem des del centre de noves tecnologies de Can Suris. 
 
 Entre els nous equipaments també podrem disposar d’una nova 
biblioteca i un nou museu de les aigües a més de diferents espais on la 
pràctica cultural i l’esportiva seran protagonistes. 
 
 La nostra acció política es dirigirà a  tothom, a totes les persones 
que viuen i treballen a Cornellà. 
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 Per això, volem donar un pas més en la modernització de 
l’administració, donar més proximitat a l’atenció al ciutadà, si cal reformant 
els nostres reglaments. 
 
 Amb aquestes iniciatives compartides ara amb ICV-EUiA i CiU, 
donarem un nou salt qualitatiu i quantitatiu, avançarem. 
 
 Però tenim més ambicions per la nostra ciutat. Ambicions 
carregades de coratge, de convicció i energia per complir amb els nostres 
deures, i afrontar noves metes.  
 
 Ambicions per fer del diàleg un instrument sincer, constructiu i de 
consens, principi que requereix quelcom més  que paraules i pronunciaments 
solemnes, per aquest motiu hem ofert a ERC per afinitat, i a CiU per tenir 
múltiples coincidències en l’enfocament del desenvolupament de la ciutat, a 
participar en la gestió municipal des de el govern, els primers han considerat 
que volien  continuar a l’oposició i CiU ha manifestat la seva disponibilitat a 
arribar a acords de major corresponsabilitat per la qual cosa els felicitem. 
 
 La legitimitat d’ambdues postures ens honora a tots. La defensa de 
posicions pròpies, s’estigui al govern o a l’oposició, es una manifestació 
enriquidora de la pluralitat. 
 
 La ciutat està plena de matisos i sense matisos no hi ha ciutat. 
 
 Però a més d’ampliar la base del govern municipal, ens 
comprometen a obrir la corresponsabilitat en la gestió. Com a exemple 
oferirem a tots els grups municipals la possibilitat de participar en la comissió 
de selecció de les propostes relacionades amb la partida d'iniciatives 
ciutadanes prevista al pressupost d’inversions.  
 
 El diàleg no només serà amb les forces polítiques, també 
aprofundirem amb el món de les entitats cíviques de la ciutat aquest marc de 
consens i de col·laboració.  
 
 Però sobretot caldrà aproximar la gestió municipal al ciutadà 
anònim amb l’objectiu de millorar-la, per aquest motiu impulsarem iniciatives 
encaminades a conèixer la seva opinió i les seves aportacions. 
 
 Treballarem amb ambició per impregnar l’acció municipal de major 
confiança ciutadana.  
 
 Es obvi que entre els nous reptes, un del més rellevant es l’impacte 
de la immigració, per tant es posaran en marxa iniciatives dirigides  a facilitar 
la seva integració al municipi.  
 
 Som conscients dels problemes existents entorn del reconeixement 
de la diversitat, i dels incipients corrents d’opinió que manifesten una certa 
antipatia cap als poders públics.  
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 Amb la voluntat principal d’evitar l’avenç d’aquesta idea, posarem en 
marxa l’elaboració d’un Pla d’Actuació integral al barri de Sant Ildefons.  
 
 Aquesta serà una forta aposta municipal de credibilitat 
institucional. El barri viurà  un nou desenvolupament, millorant-ho amb 
noves inversions i actuacions  que se  sumaran a les ja realitzades.     
 
 Treballarem amb ambició per fer créixer la consciència cívica. 
Aquesta es una aspiració legitima de la ciutat: hem de contribuir a crear noves 
plataformes d’actuació social i cívica; hem de fer de la defensa de la 
convivència la millor garantia de consolidació de l’espai públic i hem de 
potenciar la defensa dels drets i el compliment del nostres deures. 
 
 Però a més, una ciutat també necessita eixamplar la capacitat de 
comunicació i intercanvi cultural, i crec que una de les bases mes fermes esta 
relacionada amb la lectura. 
 
 Com diu Günter Grass “ No hay espectáculo más hermoso que la 
mirada de un niño que lee”. 
 
 Hem d’anar més enllà de la mera contemplació passiva que ofereixen 
els mitjans audiovisuals.   
 
 La literatura també ha de tenir el seu espai a la nostra ciutat, la 
imaginació i la saviesa que aporta la lectura contribueixen a formar ciutadans 
lliures. Hem donat molts passos en aquest sentit, però ara hem d’anar més 
enllà, per això es posarà en marxa un pla ambiciós per fer de Cornellà “la 
ciutat de la lectura”.  
 
 Per tant la nostra política també estarà impregnada d’aquestes 
essències: coratge, diàleg, confiança ciutadana, i consciència cívica. 
 
 Crec sincerament que podem compartir aquest camí, i us demanem 
complicitat per fer-ho, complicitat creativa, complicitat innovadora, però 
també complicitat per exercir la critica i saber rectificar el rumb quan 
convingui. 
 
 Amics i amigues, ciutadans i ciutadanes, durant aquests anys com a 
veí i regidor d’aquesta ciutat he madurat personalment i políticament. Avui 
poso al servei de la meva ciutat tot aquest capital.  
 
 En aquest procés també han contribuït les persones que han 
treballat més directament amb mi durant aquests anys, a elles els vull fer 
arribar el meu reconeixement i agraïment, per la seva paciència infinita.  
 
 Ara la meva prioritat es continuar treballant per Cornellà, em motiva 
i tinc la ferma voluntat de compartir amb vosaltres aquest repte i aquesta 
il·lusió per la qual sento tant de respecte. 
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 Si hasta hoy Cornellá ha sido modelo de integración y crecimiento 
equilibrado, referencia de compromiso social y ciudadano, a partir de este 
momento tenemos que lograr que la ciudad consiga una mayor implicación y 
cooperación cívica con la política.  
 
 Mi voluntad y mi trabajo se dirigirán a fortalecer la cohesión social, 
y hacer de ella el impulso para el crecimiento sólido y plural de nuestra 
ciudad.  
 
 Para finalizar, os quiero citar unos versos de Constantin Cavafis: 
 

Ten siempre a Itaca en tus pensamientos. 
Tu llegada allí es tú destino. 

Más no apresures nunca el viaje. 
 
 Espero que el inicio de este viaje, nos enriquezca y nos descubra 
muchas Itacas en Cornellá. 
 
 
 Ara toca treballar, moltes gràcies, amigues i amics,  
 
 Som-hi.”   
 
 
 Efectuades les anteriors intervencions, el senyor Alcalde aixeca  la 
sessió a les dotze hores, de la qual s’estén la present Acta que jo, la Secretària 
General, certifico.  
 
 
 


